
Referat Afdelingsrådet Skolesvinget d. 09.10.2024 kl. 17.00 til 19.00 
Sted: Skolesvinget 

Afbud:  

Referent: 
Tid Dagsorden DEBO Beskrivelse 

15 min  Elevrådet O  

Referat: 
Formand og næstformand har været på elevrådstopmøde 
Der bliver valgt UMR, som er elevernes AMR. 
Kommende opgave er busordensregler. 
Bruge overskud fra skolefest, tidligere har der været ønske om en vandfontæne, det undersøges 
om der fortsat er det. 
Hvis det er muligt, vil afdelingsrådet gerne høre mere elevperspektivet i forhold til arbejdet med 
elevernes undervisningsmiljø. 

15 min Velkommen til det nye 
afdelingsrådet  
+ valg af formand 

B  

Referat: 
Lasse er valgt som formand. 
 

15 min Skolebestyrelsen 
 

O  

Referat: 
Valg 
Der har været skolebestyrelsesmøde d. 9.10.24 
Der mangler pt 2 forældrerepræsentanter (Nørre allé og Skjold) og 7 suppleanter. Det opfordres 
til at der er nogle, som stiller op fra Skolesvinget som suppleanter. 
Der afholdes supplerende valg inden jul, hvis der bliver kampvalg, kan der være en længere 
deadline. 
Næste ordinerer skolebestyrelsesvalg er i foråret 2026. 
 
Værdigrundlag 
Feedback i forhold til værdikendskabet, så det kan få et særpræg, noget vi kunne skille os ud på. 
Det der gerne vil undersøges, er om der er et behov for at kigge på værdierne forfra. 
Skal det evt. være en buttom up proces? 
Skal visionen indeholde diversitet i forhold til at der er 3 matrikler. 
Det er planen at inddrage personale og elevrådet. 
 
Det tages op til næste afdelingsrådsmøde. Der ønskes afsat tid til at debattere punktet. 
Målet er at afdække om der et behov for at lave et nyt værdigrundlag. 
Mangler vi noget i vores værdisæt, der gør det til Ullerup Bæk Skolens værdisæt? 
Deadline i skolebestyrelsen er i slutningen af marts. 
 



Høringssvar 
Skolebestyrelsen har indsendt et høringssvar i forbindelse med sparekataloget i forhold til 
lukning af Skovlodden og fritidstilbud på 5. og 6. årgang samt tildeling i forbindelse med 
Frederiksodde elever. 

15 min Nyt fra skolen 
 
 

O -Ny børne ungepolitik 
-Politisk fokus på dansk og matematik 
-Skolesvingets narrativ 
-Alenkær 
-3. årgang: forældremøde spørgsmål til 
antal elever. 
-Overgangsarbejde. To repræsentanter? 
-Systematik om trivselsarbejdet 

Referat: 
Der er kommet en ny børneungepolitik: 
Politik-børn-unge-uddannelse_juni24 endelig.pdf (fredericia.dk) 
Der er generelt et politisk fokus på at vi skal blive bedre til dansk og matematik, på Skolesvinget 
er det især matematik. 
Ullerup Bæk Skolen har haft besøg af Rasmus Alenkær d. 5. august, hvor han lavede et oplæg 
om pædagogisk værtskab. Han kommer på genbesøg i november. Der arbejdes i forlængelse af 
det med Ankomst. 
3. årgangsforældre udtrykte på forældremøde bekymring i forhold til antallet af elever og en 
eventuel sammenlægning af klasser. Det er i øjeblikket ikke på tale. 
Kommunalt er der fortsat 4 pejlemærker: Trivsel i læringsmiljøer og fællesskaber, sproglig 
kompetencer, matematiske kompetencer og fremtidens kompetencer. 
Line og Charlotte bliver repræsentanter i overgangsarbejdet. 
Ullerup Bæk er i gang med at lave en systematik i arbejdet med elevernes trivselsmåling, som er 
klar til næste trivselsmåling i foråret. 
 

25 min Kommunikation 
mellem skole og hjem 
 

D Tilbagemeldinger fra forældremøder. 

Hvordan styrker vi samarbejdet og 

kommunikationsformen mellem 

skole/hjem? 

Referat: 
Det gav god inspiration. 
Drøftelserne varierede fra klasserne. 
Det var fint at få en genopfriskning af nogle af de ting man tidligere havde snakket om. 
Dejligt med en variation i forhold til at man ikke kun skal lytte til mødet. 
 
Forslag til kommende oplæg i forhold til fælles drøftelse om skærm.  
Der er gode erfaring fra 2. årgang. 
Afdelingsrådet overvejer om det skal laves som et fælles arrangement. 
 
Forventningsafstemning i forhold til hvornår der skrives sammen og hvornår der ringes sammen. 
Opfordring til ikke have lange beskedtråde på Aula om det samme. 
Kan man samle informationer så vi letter beskeden strømmen på Aula. 

https://www.fredericia.dk/sites/default/files/edoc_files/Politik-b%C3%B8rn-unge-uddannelse_juni24%20endelig.pdf


Det er en problemstilling, der går begge veje. 
Hvordan skaber vi imødekommenhed? 
En opfordring til at det er en tematik vi følger op på. 
Der er et princip for kommunikation og skole/hjem samarbejde. 
 

25 min Opfølgning på 
henvendelse fra 
tidligere 2. årgang 

D SFO 
 

Referat: 

Kvaliteten af aktiviteter i SFO. 

Ankomst om morgenen og farvel om eftermiddagen. 

Arbejder ud fra Rasmus Alenkær. 

Tiltag:  

-Det tilstræbes at der siges godmorgen til alle børn. 

-Overgang fra skoledagen og ind i SFO’en. 

-Månedsplan 

Det opstartes at der laves fritidsmiljø vurderinger. I forbindelse med det bliver der lavet 

undersøgelse blandt elever og forældre. 

En opfordring til at gå dialog, hvis der er noget man undrer sig over. 

Der er spørges ind til om personalet har nok forberedelsestid til at lave et varieret 

fritidstilbud. 

10 min Eventuelt O  

Referat: 
Cirkus: Der blev uddelt rabatbilletter. 
Henvendelse fra forældre om at tal pænt kampagne genoptages, der er mange børn som 
snakker grimt til hinanden og til de voksne. Der er et ønske om at forældrene bliver inddraget i 
kampagnen. Det bliver sat på som punkt til næste afdelingsmøde 
 

 

D: Drøftelse 

E: Evaluering 

B: Beslutning 

O: Orientering 

 

Punkter til opfølgning: 

- Vi vil gerne møde Curt 

- Skærmtid 

- Fælles aftaler for skærmbrug 

- Lys på cykelstien 

- Nørre Allé (et ønske fra 4. klasse). Opfølgning omkring Nørre Allé. 



- Overgange i vores distrikt 

- Tal pænt kampagne (genoptages) 


